
     

Geachte heer, mevrouw,  

In dit document vindt u de beantwoording op de vragen en reacties van omwonenden en belanghebbenden naar aanleiding 
van de bijeenkomsten op 23 en 25 juni 2020. De aanleiding van deze bijeenkomsten was om in gesprek te gaan over de 
herontwikkeling van het Topicus Carré in Deventer. Tijdens de bijeenkomst is er de mogelijkheid geweest om vragen en 
zorgen uit te spreken. Deze vragen en reacties zijn tijdens de bijeenkomst opgesomd op de destijds aanwezige flipover. 
Afbeeldingen van de flipover zijn onderaan dit document te vinden. Daarnaast zijn er nog reacties via email binnengekomen. 
Alle vragen en reacties zijn verzameld, uitgebreid besproken en voorzien van reactie door Gemeente Deventer en Topicus. Dit 
document is ter aanvulling op het verslag van de bijeenkomsten dat naar alle aanwezigheden is gemaild. Dat verslag is te 
downloaden op topicus.nl/campus. 

Mocht u naar aanleiding van dit document nog vragen hebben, dan kunt u contact opnemen met:  
Liesbeth Platvoet van Topicus via campus@topicus.nl, 0570 – 662 662 
Asieh Baher van de gemeente Deventer via a.baher@deventer.nl, 06 – 11 268 490 
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Vragen/reacties Antwoord

Proces/communicatie: 

1 Heldere procesafspraken Gemeente en Topicus willen graag met omwonenden in 
overleg om procesafspraken te maken. Tijdens de 
bijeenkomst op 22 september zal het proces nader 
toegelicht worden.

2 Belangen bewoners Belangen van omwonenden, evenals belangen van andere 
stakeholders, worden in beeld gebracht en besproken. Er 
zal een overleg worden gepland bij Topicus na de 
bijeenkomst van 22 september met een aantal 
stakeholders om te bespreken hoe Gemeente Deventer en 
Topicus met de belangen zullen omgaan. Uiteindelijk 
zullen de belangen door de gemeenteraad afgewogen 
worden.

3 Belangen oude binnenstad (schaal, maat, volume, 
kwaliteit)

Het zorgvuldig omgaan met de oude binnenstad heeft 
hoge prioriteit bij de Gemeente. In § 3.4 en § 3.5 van het 
Concept Ontwikkelperspectief Topicus Carré zijn de 
uitgangspunten beschreven over hoe de ontwikkeling zich 
dient te verhouden tot het Beschermd Stadsgezicht. 
Gezien het belang worden erfgoedpartijen in de 
binnenstad nadrukkelijk betrokken en om advies 
gevraagd.
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4 Benut de kansen tot verbetering Met het mogelijk maken van deze ontwikkeling wordt 
ingezet op: 
- economische versterking van de stad, 
- verbetering van de ruimtelijke kwaliteit van het Topicus 
carré als geheel,  
- behoud en versterking van de aanwezige 
cultuurhistorische waarden, 
- het betrekken van de omgeving in het Topicus carré, 
door openbare toegankelijkheid van (groene) 
binnenterreinen.

5 Twijfel over de oprechtheid van Topicus. Er is 
wantrouwen, vertrouwen moet worden gewonnen.

Topicus betreurt dit en hoopt dat vertrouwen van 
omwonenden wordt gewonnen in het huidige traject van 
communicatie en interactie.

6 Neem ons mee in hoe besluiten gaan, is het 
verzoek van omwonenden

Gemeente Deventer en Topicus hebben beide als 
uitgangspunt dat om transparant te zijn over de 
afwegingen en besluitvorming; er moet duidelijk 
gecommuniceerd worden waarom dingen wel of niet 
kunnen.

7 Alhoewel noch in de e-mail (die ik pas na afloop 
van deze bijeenkomst ontving), noch op de via 
deze e-mail en de daarin vermelde link te bereiken 
site wordt aangegeven op welke wijze die reactie 
gegeven kan worden, geef ik deze reactie maar op 
deze wijze: via de e-mail.

Reactie kan inderdaad via email gegeven worden zowel 
naar Topicus als naar Gemeente Deventer. Wij zullen dit in 
onze toekomstige communicatie duidelijk(er) meenemen. 
NB: De reactie wordt zeker meegenomen en beantwoord. 

8 Als directe buurman van Topicus bevreemdt het mij 
dat ik niet eerder de hiervoor bedoelde email met 
link naar de betreffende site en het 
Ontwikkelperspectief heb ontvangen. Ik heb daar 
pas na donderdagavond 25 juni jl. kennis van 
kunnen nemen.

Excuus daarvoor en fijn dat u reageert. Via een huis-aan-
huis-bericht is getracht alle omwonenden te bereiken. Hier 
is dan blijkbaar iets niet goed gegaan. We nemen u 
uiteraard mee in het vervolg.
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9 Ruim een jaar geleden is op initiatief van een 
aantal omwonenden contact gezocht met Topicus 
om mee te denken over de plannen. Bij het tweede 
gesprek werd de bewoners op onvriendelijke wijze 
verteld dat ze geen partij zijn bij de ontwikkeling 
van de Campus. Het vertrouwen in Topicus is 
hierdoor zeer gering.

Het is vervelend dat deze situatie verschillende 
interpretaties heeft opgeleverd. In onze beleving klopt 
deze voorstelling van zaken niet en was de situatie als 
volgt: In de betreffende sessie, circa een jaar geleden, is 
de kant van Topicus toegelicht. Het voorstel van een 
aantal omwonenden was om rechtstreeks in het ontwerp- 
en planproces een actieve rol te vervullen in ruil voor een 
soepele behandeling van de bestemmingsplanwijziging. 
Kortom, zij wilden een duidelijke rol hebben in de regie op 
het proces. Vanuit Topicus is toen gezegd dat dit geen 
wenselijke invulling van het proces is. De betreffende 
omwonenden zijn toen opgestapt.   
Het lijkt ons vanaf nu beter en constructiever om vooruit 
te kijken. Hopelijk geeft de huidige interactie met 
omwonenden het vertrouwen om dit te doen.

10 Topicus lijkt een soort ‘media-offensief’ te zijn 
gestart met een groot interview/artikel in de 
Stentor (onlangs stond er een auto van RTV Oost 
op de parkeerplaats …) met ongetwijfeld als doel 
‘de geesten rijp te maken’ en in veel opzichten 
‘points of no return’ of voldongen feiten te creëren 
waar de gemeente en omwonenden alleen nog 
‘achteraan hobbelen’. In dat licht is bijzonder 
zorgelijk dat in het Stentor-artikel (al) wordt 
gesproken over: de mogelijkheid van hoogbouw 
aan de Singel-zijde van het perceel tot maximaal 
40m (11 verdiepingen!) hoog; en de bebouwing 
van het parkeerterrein.

Het is gebruikelijk dat Gemeente open en transparant is 
en de pers informeert bij nieuwe ontwikkelingen. Het is 
vervolgens aan de pers of zij nadere informatie willen en, 
of wanneer en hoe zij het nieuws publiceren. 
Deze algemene aanpak geldt uiteraard ook voor de 
ontwikkelingen rondom Topicus.

Wonen/ Bouw/uitvoering/laadvermogen/
programma:
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11 Voor wie wordt er gebouwd? Topicus is eigenaar van het terrein en initiatiefnemer voor 
de herontwikkeling van de locatie. De herontwikkeling is 
bedoeld voor uitbreiding van het eigen bedrijf.

12 Hoe lang wordt er gewoond? Topicus wil met de woonfunctie een doorstroomfunctie 
creëren voor (nieuw) Topicus-talent. Om die reden wordt 
uitgegaan van maximaal 2 jaar per bewoner. Het is de 
bedoeling dat werknemers daarna doorstromen naar 
huisvesting in Deventer.

13 Waarom functies op deze plek? De gemeente heeft in de onlangs vastgestelde 
Omgevingsvisie aangegeven dat ze in de nabijheid van het 
station een ontwikkeling wil stimuleren die het nu nog 
monofunctionele kantorengebied verandert in een 
gemengd werk-, woon-, onderwijsgebied; een 
stadscampus. Dergelijke gemengde gebieden zijn 
flexibeler naar de toekomst, versterken het economisch 
potentieel van de stad en hebben meer toekomstwaarde 
voor de stad. Het Topicus Carré maakt deel uit van dit 
campusgebied. De functies die Topicus toevoegt aan het 
carré en de omgeving zorgen ook voor een goede 
verbinding tussen station en binnenstad. 
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14 Waar vindt bewoning plaats (alleen in de toren?) De toedeling van functies wordt bepaald in het 
stedenbouwkundig plan. Dit plan is de volgende stap, na 
vaststelling van het Ontwikkelperspectief.   
Ter informatie zijn de stappen in grote lijn als volgt: 

- Eerst vervolg-overleg met de buurt en 
belangenorganisaties, op basis van de reacties 
tijdens de eerste overleggen voor de zomer, 

- Dan volgt vaststelling van het Ontwikkelperspectief 
door het college van B&W en vervolgens de 
gemeenteraad,  

- Daarna sluit de gemeente op basis van het 
vastgestelde Ontwikkelperspectief een zogenaamde 
‘anterieure overeenkomst’ met Topicus,  

- En op basis van deze overeenkomst volgen de 
uitwerking tot een stedenbouwkundig plan met 
beeldkwaliteitsparagraaf, het opstellen van een 
bestemmingsplan, een inrichtingsplan openbare 
ruimte en aansluitend de bouwplannen.  

15 Hoelang blijft Topicus hier? Topicus is nu circa 19 jaar gevestigd in Deventer. Deze 
stad is de thuisbasis en Topicus voorziet dat het bedrijf 
ook in de toekomst in Deventer blijft. 

16 Schade/ overlast door studenten/ balkons is 
zorgelijk

De woningen in het plan zijn bedoeld voor de huisvesting 
van mensen die werk- en opleidingsgerelateerd zijn aan 
Topicus. Het zijn volwaardige appartementen, dus geen 
studentenwoningen.

17 Slagschaduw/wind Bij het stedenbouwkundig plan zijn bouwfysische aspecten 
zoals windhinder en bezonning/schaduwwerking 
belangrijke factoren voor de inrichting van het plangebied.
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18 Waarom hoogte op 1 punt? Een belangrijk vertrekpunt voor de inrichting van het 
Topicus carré is de bebouwingshoogte van de aansluitende 
bestaande bebouwing. De nieuwe bebouwing in het carré 
moet daar niet te veel van afwijken.  
In het Ontwikkelperspectief wordt wel ruimte gelaten voor 
een mogelijk hoogteaccent in de bebouwing van de noord-
oosthoek van het Topicus carré.  
De situering van dit accent heeft stedenbouwkundige 
betekenis; het verbijzondert de ligging van de locatie aan 
de Groene Wal en markeert tegelijkertijd de entree van de 
Binnenstad via de Keizersstraat.  
Ook belangrijk: een hoogteaccent op deze plek is niet 
belemmerend voor de directe omgeving. 
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19 Zorg voor lucht en ruimte: behoud boom en groen Het Ontwikkelperspectief beschrijft op p.25 de volgende 
uitgangspunten: 

“Om de aansluiting met het karakter van het groene 
Parksingelgebied te versterken is het waar mogelijk 
handhaven van bestaand groen (bomen!) en het 
toevoegen van (semi) openbare, groene ruimte, in het 
plangebied noodzakelijk. Het respecteren van de 
uitgangspunten van het Beschermd Stadsgezicht vraagt 
om het aanbrengen van een voortuinzone aan de zijde van 
de Singel en Keizerstraat. Daarnaast is openbaar 
toegankelijke verblijfruimte binnen het Topicus carré 
gewenst. Deze, liefst groene, ruimte ligt mogelijk in de 
tweede lijn maar moet beleefbaar en voelbaar zijn vanaf 
de omliggende straten. Deze ruimte moet openbaar 
toegankelijk zijn en vormt een informeel dwaalmilieu 
binnen het carré. Om de onbebouwde ruimte te 
garanderen en bruikbaar te maken wordt uitgegaan van 
een maximaal bebouwingspercentage van het maaiveld 
van 60 à 65% van het Topicus eigendom en gemeentelijk 
perceel Singel/hoek Keizerstraat (in de huidige situatie is 
dit 45%).” 

20 Waardevermindering omliggende panden/huizen? Wanneer er sprake is van waardevermindering door 
wijziging van een bestemmingsplan, is er via de 
zogenaamde planschaderegeling recht op een 
planschadevergoeding. Bij het bestemmingsplan kan door 
een onafhankelijk bureau een planschadeonderzoek 
verricht worden. Een onafhankelijke commissie zal dit dan 
beoordelen. Te zijner tijd geven we hier meer informatie 
over. 
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21 Verschillende gebouwen / balans tussen behoud en 
nieuw

In het Ontwikkelperspectief is een mix van oud en nieuw 
een belangrijk uitgangspunt. Daarom is het behoud van de 
Kweekschool vastgelegd als uitgangspunt.  
De gymzaal aan de Singelstraat vormt samen met de 
school een ensemble. Ook dit gebouw moet daarom bij 
voorkeur behouden worden, tenzij aannemelijk wordt 
gemaakt dat behoud van het pand de kwaliteit van de 
toekomstige ontwikkeling in de weg staat. Bij het 
bebouwingsbeeld gaat het om de karakteristiek van de 
bebouwing.  

De invulling van het carré vraagt om zorgvuldigheid naar 
de omgeving. De schaal, maat en korrel van deze invulling 
moet dan ook afgestemd worden op die omgeving. 
Parcellering van de (ver)nieuwbouw in “panden” is daarbij 
een belangrijk instrument, net als variatie in korrelmaat 
die in relatie tot de omgeving dient te variëren in grootte 
(zie Ontwikkelperspectief Topicus carré p.21 en 22)

22 Wordt er alleen voor Topicus gebouwd? Ja

23 Hoe lang/ waarom de functie wonen op deze plek? Zie ook beantwoording onder 13.

24 Hoeveel binding krijgen mensen met de omgeving 
als ze maar twee jaar hier wonen?

De praktijk leert dat nieuwe medewerkers van Topicus die 
starten in Deventer, meestal ook in Deventer -of de 
directe omgeving van Deventer- blijven wonen. 
Medewerkers staan zeker open voor contact met de buurt, 
er zijn wel twee partijen nodig om de verbinding te 
leggen. 
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25 Wat wordt alleen voor Topicus? De hele ontwikkeling staat ten dienste van Topicus. 
Uitgangspunt is wel een duurzame investering, dat 
betekent dat gebouwen zo flexibel in gebruik zijn dat ze 
lang mee kunnen, ook als Topicus ooit weg zou gaan van 
deze locatie.

26 Binnen /buiten: hoe open maak je het voor 
omgeving/open ruimte/ groen/speelser inrichten

Zie 19

27 Het is logische om in ruimer perspectief te kijken. 
Connectie met de omgeving te maken en entree 
met de binnenstad, logisch als dat gaat 
corresponderen.

In het Ontwikkelperspectief Topicus carré is in hoofdstuk 3 
de visie op de ontwikkeling beschreven. Hierbij is 
nadrukkelijk gekeken naar de ligging en betekenis van de 
locatie in een ruimere omgeving en breder perspectief. 

28 Help de ondernemers in de binnenstad. De ontwikkeling van Topicus wordt gezien als een 
maatschappelijke en economische impuls en economische 
versterking voor de gehele binnenstad van Deventer. De 
medewerkers eten in de binnenstad, winkelen, gaan uit, 
gaan naar theaters, sporten en sluiten zich aan bij 
verenigingen.

29 Hopelijk wordt er iets neergezet wat past bij de 
allure van de omgeving (kwaliteit)

In de volgende fase wordt het stedenbouwkundig plan met 
een beeldkwaliteitsparagraaf opgesteld waarin de 
kwaliteitseisen van de ontwikkeling zullen worden 
vastgelegd. Door de specifieke ligging van de locatie in het 
Beschermd Stadsgezicht worden sowieso hoge eisen 
gesteld aan de architectonische uitstraling van de te 
realiseren gebouwen en de inrichting van de openbaar 
toegankelijke ruimte. 
Bij de verdere ontwikkeling van het plan zullen daarom 
naast belanghebbenden, in een vroeg stadium o.a. ook de 
Planadviesraad worden betrokken, net als de Rijksdienst 
voor Cultureel Erfgoed. 
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30 Voorstel voor evolutie in bedrijfskleuren/ logo 
Topicus

De bedrijfskleuren en het logo van Topicus vallen onder de 
verantwoordelijkheid van het bestuur van Topicus. De 
toepassing ervan in de huisvesting van Topicus willen we 
op gepaste wijze terug laten komen. Ook hier zullen we de 
gegeven reacties betrekken en waar mogelijk/wenselijk 
meenemen.

31 Behoud klinker! (Hier gaat het volgens mij om het gebouw op de hoek van 
Singelstraat en Brinkpoortstraat. GF) 
Dit gebouw is specifiek ontworpen voor 
onderwijsdoeleinden en heeft waarschijnlijk geen 
toekomstwaarde voor de ontwikkeling zoals die nu 
voorzien wordt. Daarom wordt nu niet ingezet op behoud. 
Nader onderzoek is nog nodig. 

32 “Nieuw” oudbouw ontwerp is wenselijk In dit ontwikkelperspectief wordt geen uitspraak gedaan 
over de aard van de architectuur van de nieuwe 
ontwikkeling. Dergelijke keuzes komen in het vervolg van 
de planontwikkeling aan de orde.

33 De panden hebben hun waarden/karakteristieken, 
hier moet je kritische mee omgaan.

Zie 29

 11



     

34 Aandacht voor duurzaamheid en 
klimaatbestendigheid

De gemeente Deventer zet zich sterk in voor een 
duurzame en klimaatbestendige inrichting van de 
leefomgeving: het bestuursakkoord 2018-2022 geeft aan 
dat de gemeente Deventer een voorbeeldfunctie heeft bij 
het duurzaam vormgeven van de leefomgeving en daarbij 
de balans zoekt tussen leefbaarheid en gezondheid van 
onze inwoners (people), de milieubelasting op de planeet 
en in Deventer (planet) en het verdienvermogen van de 
lokale economie (profit).  In §3.8 van het 
Ontwikkelperspectief is beschreven dat voor dit initiatief 
duurzaamheid geldt als uitgangspunt en innovatieve 
oplossingen worden verwacht ten aanzien van energie, 
circulaire economie (vervanging én nieuwbouw), ecologie 
en natuur, klimaatadaptatie en gezondheid en 
natuurinclusief bouwen.

35 Neem herstel van straten ook mee De Singel is recent heringericht. De herinrichting van de 
Keizerstraat is inmiddels in uitvoering. De inrichting van 
de Brinkpoortstraat en Singelstraat zal indien nodig 
worden afgestemd op de plannen voor het Topicus carré

36 Hoeveel medewerkers werken er nu en straks? Op het carré werkten (voor Corona) ca. 380 medewerkers 
en na herontwikkeling van de locatie werken er ca. 500 
medewerkers. 
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37 Wat gebeurt er na/bij vertrek van Topicus? Het Ontwikkelperspectief beschrijft op p.26 het volgende 
uitgangspunt: 

“Inbreidingen in de stad kennen meestal een langere 
levensduur dan invulling door een specifieke gebruiker (de 
oorspronkelijke Kweekschool bijvoorbeeld is nu een 
bedrijfsgebouw van Topicus, villa’s worden 
bedrijfspanden). Functiewijzigingen en ander gebruik naar 
de toekomst zijn dus ook hier te verwachten en moeten 
mogelijk zijn om leegstand te voorkomen en een vitale 
stad te blijven. De te realiseren inbreiding kan daarom 
niet slechts een “maatpak” voor de initiatiefnemer van dit 
moment zijn, maar vormt de invulling van een stuk stad 
dat later ook door andere functies invulbaar moet zijn. De 
nu te realiseren invulling moet daarom opdeelbaar zijn in 
kleinere, zelfstandige onderdelen met verschillende 
functies. Ook bouwkundige flexibiliteit is noodzakelijk om 
toekomstig ander gebruik niet extra kostbaar en 
ingewikkeld te maken (“solid principe”).”  

38 Laadvermogen gaat ten koste van het leefklimaat In het Ontwikkelperspectief zijn in hoofdstuk 3 
uitgangspunten geformuleerd voor de ontwikkeling van 
het Topicus carré. Deze uitgangspunten betreffen o.a. de 
maat, schaal en korrel van de bebouwing, het 
bebouwingspercentage en de openbaarheid van 
onbebouwde ruimte en het realiseren van functies die 
bijdragen aan de levendigheid van de aanliggende straten. 
Deze uitgangspunten zijn bedoeld om het laadvermogen in 
balans te houden met een goed leefklimaat.    
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39 Er zit onlogica in hoogte gelet op de gebouwen in 
de omgeving

Het Ontwikkelperspectief beschrijft op p.22 de volgende 
uitgangspunten voor de hoogte van bebouwing: 

“De te hanteren maximale hoogte wordt zowel gerelateerd 
aan de historische stad (ca. 14 meter) als aan het Kazerne 
gebied (ca. 20-24 meter). Een passende nieuwe invulling 
is dus opgebouwd uit verschillende eenheden van 
verschillende, op de situatie toegespitste korrelmaat en 
hoogte. Daarbij wordt rekening gehouden met 
aanliggende bebouwing per straat en de profielen per 
straat. 

Een accent is denkbaar op de noord-oosthoek van het 
perceel. Dit accent kan betekenisvol hoger zijn met een 
hoogte tussen die van de toneeltoren van de Schouwburg 
(24 meter) en gebouw Leeuwenbrug (50 meter). Dan kom 
je op een hoogte van 40 meter.” 

De hoogte van de bebouwing wordt uitgewerkt in het nog 
op te stellen stedenbouwkundig plan.

40 Is de postzegel al bekend/ is daarover nagedacht? De invulling in detail van het Carré is nog niet bekend. Dit 
Ontwikkelperspectief legt de kaders van de ontwikkeling 
op hoofdlijnen vast. 

41 Kijk verder naar het verlengde van het hele gebied, 
niet slechts beperken tot postzegel Topicus.

In het Ontwikkelperspectief wordt in hoofdstuk 3 de 
ontwikkeling van het Topicus carré uitdrukkelijk geplaatst 
binnen de brede kaders van de Omgevingsvisie en de 
grotere ontwikkeling van de Stadscampus alsook het 
gebied waarvoor de status van het Beschermd 
stadsgezicht geldt. Uit deze kaders volgen de ruimtelijke 
uitgangspunten voor de plannen voor het Topicus carré en 
de inpassing van publiek toegankelijke functies.
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42 Waarom is z’n hoge toren nodig? Dit past niet in 
het geheel, is niet harmonieus.

Zie beantwoording onder 18

43 Niet boven bestaande panden bouwen Zie beantwoording onder 18

44 Waarom wonen? Zie beantwoording onder 13

45 Is er een programma? Waar hebben we het dan 
over? Wat zijn de getallen en hoe verhoudt zich dat 
tot elkaar?

§1.2 van het Ontwikkelperspectief geeft een beschrijving 
van het gewenste programma van Topicus dat de 
aanleiding vormt voor de herontwikkeling van haar terrein. 
Het Ontwikkelperspectief geeft de kaders en de 
uitgangspunten waaronder dit programma gerealiseerd 
kan worden.  

In § 3.6 op p.25 van het Ontwikkelperspectief wordt 
aangegeven: 

“Uit de eerste verkenningen op basis van de 
uitgangspunten voor de herontwikkeling van de locatie 
komt naar voren dat het “laadvermogen” tussen de 
15.000 en 17.500 m2 BVO mogelijk is. Uit verdere 
ruimtelijke verkenningen naar de mogelijkheid van het wel 
of niet kunnen behouden van de gymzaal, de architectuur, 
de parcellering en de verhouding van bouwblokken en 
open ruimte zal moeten blijken of dit het maximum is.” 

46 Wordt er gebouwd voor studenten? Zie 16

47 Fitnesscentrum is op loopafstand, waarom wordt 
daar geen gebruik van gemaakt?

Voor het functioneren van de bedrijfsfilosofie zijn beperkte 
voorzieningen noodzakelijk op het Carré. Daarnaast zal 
zeker gebruik worden gemaakt van uitgebreidere 
voorzieningen in de omgeving. De voorzieningen in het 
carré zijn dus aanvullend op de voorzieningen in de 
omgeving en niet concurrerend.
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48 Horeca en overlast/feesten? Er komt geen horeca in de zin van café/bar. Mogelijk 
alleen een bedrijfsrestaurant voor de medewerkers met 
misschien de mogelijkheid van openbare dag-horeca, waar 
ook passanten en omwonenden gebruik van kunnen 
maken en zorgen voor interactie tussen medewerkers en 
passanten/omwonenden. 

Wat betreft overlast/feesten: Topicus is geen feestlocatie, 
maar een woon- en werklocatie. Is er toch overlast, laat 
het graag weten, dan kunnen we maatregelen nemen.

49 Kwaliteit gevel/ Topicus logo Zie punt 30

50 Universiteitscampus naar binnen gedraaid? Elke universiteitscampus heeft zijn eigen karakter. Er zijn 
campussen aan de rand van steden, net als er campussen 
zijn in het centrum van steden. De ligging van de 
Stadscampus Deventer is gebaseerd op de ligging bij het 
station en reeds aanwezige onderwijsinstellingen, 
ingenieursbureaus en kantoren. Het is nadrukkelijk de 
ambitie om de campus een open karakter te geven. En 
niet om een in zichzelf gekeerde campus te ontwikkelen.

51 Binding met de buurt? Topicus heeft zich tot op heden inderdaad alleen gericht op 
de onderneming zelf. Met de herontwikkeling wil Topicus 
als onderneming meer aan binding met de buurt doen, 
zodat het een bedrijf met wortels in de stad en buurt 
wordt. Dat vraagt tijd en zal moeten groeien, maar de wil 
is er.
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52 Laadvermogen lijkt compact In het Ontwikkelperspectief is, met inachtneming van de 
omgeving, de richting voor verdichting van het Topicus 
carré bepaald en dit vormt het uitgangspunt voor het op 
te stellen stedenbouwkundig plan. Daarmee is onder 
voorwaarden een verdichting van de locatie mogelijk. 
Onder meer zijn hoogteregels en een maximum 
bebouwingspercentage van 60 à 65 % voor het terrein 
(maaiveld) opgenomen om te vergaande verdichting te 
voorkomen.   

53 Het is belangrijk dat het uitzicht gehandhaafd 
wordt

Het Ontwikkelperspectief heeft uitgangspunten 
opgenomen om te voorkomen dat er hinderlijke 
beperkingen van uitzicht voor omwonenden in de directe 
omgeving ontstaan. 

54 Kies voor architect van het stadhuis Het is aan de initiatiefnemer / Topicus om gekwalificeerde 
ontwerp- en adviesbureaus in te schakelen. Het 
ontwikkelperspectief en het hiernavolgende 
stedenbouwkundig plan geven nadrukkelijke 
kwaliteitseisen voor de plannen.

55 Waar staat BVO voor? Bruto Vloer Oppervlak

56 Voorzieningen op eigen terrein en gesloten 
karakter zorgt komt “clan”-erig over.

In het Ontwikkelperspectief zijn in hoofdstuk 3 
uitgangspunten opgenomen om de verschillende nieuwe 
functies van Topicus op een goede manier in te passen, 
zichtbaar en voelbaar te maken en waar mogelijk 
openbaar toegankelijk te maken.

57 Het werken op terrein staat haaks op de 
doorstroom na 1á 2 jaar

Zie 12 

58 Nu gesloten bastion, dit openbreken Zie 19
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59 Verzoek om looproutes naar de stad aantrekkelijk 
te maken en ook een bijdrage te leveren aan de 
stad

Dit is een belangrijk doel van de gemeente en zijn ook de 
ambities zoals opgenomen in het Ontwikkelperspectief.

60 De zichtbaarheid en het geluid van airco- en 
eventuele andere apparaten voor de 
klimaatbeheersing van de gebouwen. Wij zijn 
namelijk al omringd door die van de Schouwburg 
en het cultureel centrum en door die van Witteveen 
en Bos.

Aandachtspunt voor het stedenbouwkundig plan en de 
verdere uitwerkingen is, dat hinder als gevolg van 
installaties, zowel visueel als geluid, wordt voorkomen. 

61 Ook de enorme zee aan daglicht die wij nu vanuit 
het onbebouwde gedeelte ontvangen zal 
verdwenen zijn en met een beetje pech besluit 
Topicus de appartementen ook nog te voorzien van 
een balkon!

Het Ontwikkelperspectief biedt mogelijkheden voor een 
verdichting van de bebouwing op het Topicus Carré. Dit 
betekent dat aan de kant van de Brinkpoortstraat nieuwe 
bebouwing mogelijk is, die op de plaats van de huidige 
onbebouwde toegang tot het Topicusterrein een meer 
besloten straatwand kan opleveren. Voor de 
Brinkpoortstraat en de Singelstraat beschrijft het 
Ontwikkelperspectief op p.22 t.a.v. de bebouwingsschaal: 
“Bij voorkeur kleine korrel met hoogte als Stadsgezicht: 3 
bouwlagen, ca. 12 m in de rooilijn, terugliggend is een 
extra bouwlaag denkbaar.”

62 Uit uw verhaal heb ik begrepen dat het personeel 
hooguit twee jaar in de bedrijfswoning mag blijven 
wonen om daarna plaats te maken voor nieuwe 
collega. Kijk, deze mensen verhuizen dan weer 
naar een door hen gewenste woning, maar wij 
blijven de rest van ons leven tegen dit monstrum 
aankijken

De inzet van zowel Topicus als de Gemeente is om te 
komen tot een hoogwaardige invulling van het Carré die 
een verrijking van de omgeving oplevert.

63 Ik heb begrepen dat short-stay en/of logiesfunctie 
niet de bedoeling is. Klopt dat?

Klopt. Huisvesting is uitsluitend voor werknemers. Het zijn 
allemaal zelfstandige appartementen.
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64 Is er een minimaal verblijfsduur voor de woningen? Er is geen minimale verblijfsduur, aangezien we niet 
voorzien dat medewerkers korte tijd willen/gaan 
verblijven. De praktijk moet dit uit gaan wijzen, maar een 
gemiddeld verblijf zal tussen de 1 en 2 jaar zijn. Zie ook 
12.

65 Als ik kijk naar de schetsen op pagina 25 in het 
Ontwikkelperspectief (Ruimtelijke verkenningen 
Topicus carré) zie ik dat er direct tegen mijn 
perceelgrens een gebouw staat ingetekend. Een 
gebouw dat de hoogte van mijn huis evenaart of 
zelfs lijkt te overstijgen. Dit zou betekenen dat ik 
aan die kant van mijn huis geen althans nauwelijks 
nog daglicht binnenkrijg.

Bebouwing in- of bij de perceelsgrenzen is een 
aandachtspunt voor het opstellen van het 
stedenbouwkundig plan voor het Topicus carré.  
Zie ook reactie bij punt 61. 

Hierbij zullen de wettelijke richtlijnen van afstanden op 
erfgrenzen met daglicht gehanteerd moeten worden.

66 Als bij deze geplande bebouwing de perceelgrens 
wordt gevolgd, zou het gebouw ter hoogte van de 
voorgevel van mijn huis op slechts ongeveer 1 
meter van mijn huis staan. Dit is voor mij 
onaanvaardbaar!

Dit punt is een aandachtspunt voor het opstellen van het 
stedenbouwkundig plan voor het Topicus carré.

67 Ook zou dit betekenen dat de grote plataan die op 
dit moment in die punt van het perceel staat en 
voor een groene uitstraling van de Brinkpoortstraat 
zorgt, moeten wijken. Ook dit is voor mij 
onaanvaardbaar.

Dit punt is een aandachtspunt voor het opstellen van het 
stedenbouwkundig plan voor het Topicus carré.  
Er wordt een bomeninventarisatie gemaakt en een 
waardebepaling van de aanwezige bomen.
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68 Wat mij bij het gehele plan stoort en ook niet 
geruststelt, is dat degenen die dit project vanuit de 
gemeente en vanuit Topicus ’trekken’ zelf buiten 
Deventer wonen, privé geen hinder zullen 
ondervinden van de bouwwerkzaamheden en 
nadien ook geen overlast zullen ervaren van de 
gebouwen en de bewoners hiervan. Dat maakt het 
natuurlijk een stuk gemakkelijker om enthousiast 
te worden over het project. Zouden zij ook zo 
enthousiast zijn als zij zelf aan de Brinkpoortstraat, 
de Singelstraat of de Keizerstraat zouden wonen? 
De vraag stellen, is hem beantwoorden.

Van de bij het project betrokken medewerkers (van 
voorbereiding tot en met uitvoering) mag een 
professionele houding worden verwacht waarbij de 
belangen van het initiatief, de directe omgeving en 
belanghebbenden en het algemeen maatschappelijk 
belang in balans worden gebracht tot een kwalitatief 
hoogwaardig project. 

Dat neemt niet weg dat er tijdens uitvoering van een 
project van deze omvang hinder en overlast kan ontstaan 
voor de omgeving. Dit is een belangrijk aandachtspunt 
voor de (organisatie van) de uitvoering en gebeurt waar 
mogelijk in samenspraak met de omgeving.  

69 De bewoning is voor maximaal twee jaar. Dat 
betekent dat deze bewoners niet/nauwelijks 
verbinding zullen opbouwen met hun 
woonomgeving (huidige bewoners). Dat is niet 
bevorderend voor de verbinding in de buurt en dus 
bedreigend voor de sfeer.

Bewoners zullen zeker verbinding opbouwen met hun 
woonomgeving. De praktijk leert dat de meeste Topicanen 
die starten in Deventer zich daar ook blijvend vestigen. De 
veronderstelling dat de bewoners niet open zouden staan 
voor verbinding met de buurt is een vooronderstelling. Het 
werkt echter van twee kanten: wat willen de omwonenden 
bieden om deze verbinding tot stand te brengen? Dan kan 
Topicus kijken wat zij daarin kan doen.
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70 Omdat het om kleinschalige woningen gaat hebben 
we zorgen om wat daarin komt als Topicus 
vertrekt. Dit leent zich dan uitstekend voor 
studenten en dat is absoluut niet wat we willen. Te 
veel kans dat een projectontwikkelaar het koopt en 
er dan studenten in laat wonen. Of bijvoorbeeld 
seizoenarbeiders. We hebben al ervaring met de 
short-stay op de hoek van de Brinkpoortstraat waar 
veel Poolse arbeiders in verblijven. Zij hebben geen 
verbinding met de buurt en zorgen voor veel 
overlast. Dat willen we koste wat het kost 
voorkomen.

Zie beantwoording onder punt 37.

72 Hoe is de onderbouwing tot stand gekomen, dat 
het bieden van woonruimte werkelijk zoveel nieuwe 
medewerkers tot gevolg zou hebben? Wellicht kan 
een onafhankelijk onderzoek hier een evenwichtig 
beeld van geven. Dit is namelijk van belang (naast 
de bezwaren vanuit esthetisch oogpunt) om te 
weten wat het nut en noodzaak van een dergelijk 
massale woontoren is.

Het kunnen bieden van goede woonruimte dichtbij het 
werk in een krappe woningmarkt versterkt de 
concurrentiepositie van een bedrijf op de arbeidsmarkt. 
Dat is zeker het geval wanneer het om kwalitatief 
hoogwaardige woonruimte met voorzieningen betreft. En 
bij een bedrijf als Topicus, waar de slag om het binnen 
halen van goed personeel fors is. 
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73 De hoogte van de bebouwing dient onder geen 
voorwaarde hoger te worden dan de huidige 
bebouwing. Dat geldt al helemaal voor de beoogde 
woontoren. De plek is op zich redelijk, echter de 
voorgestelde hoogte door Topicus van 11 
verdiepingen is echt te hoog, die doet afbreuk aan 
de historische binnenstad. Het voorstel van de 
gemeente lijkt al beter, maar is nog steeds te hoog, 
pag 23/24 van het Ontwikkelperspectief “Topicus 
carré Deventer” Men spreekt van de entree van 
Deventer en wil een gelijke hoogte als de 
schouwburg aanhouden (7 lagen), maar in de 
tekeningen wordt uitgegaan van het hoogste punt 
van de schouwburg, daar waar de decorstukken 
gehesen kunnen worden, dit gaat een scheef beeld 
geven. Dit doet afbreuk aan de prachtige 
historische gebouwen.

Zie de beantwoording onder 18.

Verkenning andere locaties

74 Is er ook onderzoek gedaan naar een andere plek? Nee. Topicus is eigenaar van deze locatie en onderzoekt de 
mogelijkheden om op deze locatie te herontwikkelen. De 
visie van het bedrijf is juist om midden in de samenleving 
te staan met werken en wonen. Het is ook landelijk een 
gewenste ontwikkeling dat de mix van functies ook in een 
stedelijke omgeving komen. Daarnaast wil Topicus de 
nabijheid van de Leeuwenbrug. Daar werken de komende 
jaren ca. 600 Topicus-medewerkers. Vandaar dat de 
ontwikkeling van de huidige locatie heel logisch is en ook 
veel meerwaarde heeft voor Topicus 
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75 Kijk verder dan Carré In het Ontwikkelperspectief is in §3.1 Omgevingsvisie en 
3.2 Stadscampus: genereren van energie het ruimere 
kader beschreven waar het initiatief van Topicus aan is 
getoetst. Het initiatief past dus prima op deze locatie.  

“In de gebieden dichtbij het centrum en het station 
kunnen wonen, werken en vrije tijd steeds meer verweven 
raken. We kunnen zo de stedelijkheid van Deventer als 
‘kleine grote stad’ een impuls geven en een sterk 
concurrerend vestigingsmilieu bieden. De ontwikkeling van 
het gebied tussen station en Saxion, richting een 
Stadscampus kan dit nog eens bevorderen en 
versnellen” (Omgevingsvisie p.23).

76 Waarom een campus in de stad? Zie de beantwoording onder 50 + 74
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77 Zijn er voorbeelden van succesvolle campussen 
(wonen en werken)?

De publicatie “Metro Mix, Guiding Principles” van het 
College van Rijksadviseurs beschrijft de ontwikkeling van 
verschillende intensieve gemengde milieus. Uit onderzoek 
blijkt dat gemengde milieus o.a. kruisbestuiving tussen 
bedrijven en innovatie in de hand werken, zorgen voor 
minder forensen, leefbaarder, een beter vermogen tot 
aanpassing in de tijd kennen en in staat zijn omliggende 
gebieden een impuls te geven. Daarnaast hebben 
gemengde gebieden de potentie om bij te dragen aan 
structurele versterking van de economie. 
Deze studie bestudeert het Waarom, Hoe en Wat van een 
aantal succesvolle gebieden in de grote steden van 
Nederland, afgezet tegen ontwikkelingen elders in de 
wereld. Alhoewel Deventer niet rechtstreeks is te 
vergelijken met deze steden uit deze studie kan deze wel 
dienen als inspiratie voor de gezochte mix in de 
Stadscampus en de positie van Topicus daarin. 
Het rapport “Guiding principles – Metro Mix” is te 
downloaden op de website van de Rijksoverheid: 
www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2019/04/01/

78 Zoek de verbinding met bestaande functies in de 
stad

Dit wordt gedaan door het initiatief uitdrukkelijk in het 
geheel van de ontwikkelingen in het centrum van 
Deventer, en de Stadscampus in het bijzonder, te 
plaatsen. 

79 Hoe parallel lopen de Stadscampus en Topicus 
campus?

In de Stadscampus zijn meerdere projecten in 
voorbereiding. Het initiatief van Topicus is er daar een 
van. Voor het Stadscampusgebied is een 
Ontwikkelperspectief in voorbereiding die de samenhang 
van de verschillende projecten in beeld brengt.
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80 De binnenstad kampt met leegstand. Kan 2-jarige 
bewoning niet daar plaatsvinden?

Het concept van de ICT-campus is niet enkelvoudig 
wonen, het gaat juist om de functiemix, zie ook 
beantwoording van vraag nr. 112

81 Chinees restaurant Keizerstraat Het initiatief van Topicus omvat alleen het eigendom van 
Topicus. Uiteraard kan deze ontwikkeling leiden tot het 
aanhaken van andere eigenaren. Dit zou een positieve 
invloed kunnen hebben op de omgeving.

82 Kop Handelskade De ontwikkeling van de Kop Handelskade is een 
ontwikkeling van een andere initiatiefnemer. Uiteraard 
past ook deze ontwikkeling in de bredere 
Stadscampusontwikkeling.

83 Op pagina 22, van het Ontwikkelperspectief 
“Topicus carré Deventer” is een tekening 
opgenomen waarin de Chinees “Ayami” is 
opgenomen binnen het “carré”. Ik heb van de 
eigenaar begrepen dat Topicus een bod op dit 
perceel heeft gedaan. Impliceert dit dat de huidige 
plannen slecht een opmaat zijn voor meer 
uitbreidingen/meer bebouwing. Wat waren de 
oorspronkelijke bedoelingen van Topicus met dit 
pand? Dit mede ook omdat het bedoelde pand 
onder beschermd stadsgezicht valt.

Het ontwikkelperspectief gaat niet alleen over het 
eigendom van Topicus, maar over het hele Carré, inclusief 
de monumentale panden aan de Keizerstraat. Deze 
panden zijn aangemerkt als waardevolle en te behouden 
panden. Dat hoeft overigens een functiewijziging en/of 
gebruik gerelateerd aan Topicus niet in de weg te staan 
maar is ook niet vanzelfsprekend.
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84 Voor ons is het volstrekt onbegrijpelijk waarom dat 
wonen zo'n heilige graal is. Wellicht is het 
interessant 'ns te kijken op de locatie van het oude 
belastingkantoor (om de hoek). Ruimte in 
overvloed, licht, vlakbij winkels en Horeca en een 
(Topicus)eiland op zich. Voordeel is dat uw 
personeel in ieder geval nog even wat frisse lucht 
heeft gehad en wat beweging voor dat zij plaats 
nemen achter het beeldscherm.

We kunnen kijken, maar Topicus is geen eigenaar van die 
locatie. Het is aan de eigenaar om die locatie te 
ontwikkelen. Daar heeft Topicus geen invloed op. Evenmin 
de gemeente.

85 Topicus geeft aan dat de keuze voor de binnenstad 
belangrijk is voor jonge mensen; broodje eten in 
lunchpauze, makkelijke toegang tot winkels etc. In 
dat licht past niet dat Topicus eigen Horeca op het 
terrein wil. Waarschijnlijk onder de vlag van en 
inkomsten voor Topicus.  Hetzelfde geldt voor 
ontspanning zoals een Fitnessruimte. Die zijn er 
voldoende in de binnenstad en dienen niet op eigen 
terrein te worden gebouwd. Als Topicus ECHT een 
bijdrage wil leveren aan de stad, maak dan gebruik 
van wat er al is: schouwburg, horeca, fitnessclubs 
etc. Het is er allemaal in de stad en zij steunen 
juist andere ondernemers als zij niet op eigen 
terrein van alles gaan creëren.  

Het is ook voor de Gemeente belangrijk dat dit initiatief 
van Topicus een versterking en verrijking van de 
(binnen)stad oplevert.  

Opmerking gemeente: Er wordt veel genoemd wat niet 
gewenst is, maar zijn er voor het programma van dit 
gebied ook zaken die men juist wel graag wil en van 
meerwaarde zijn voor het gebied/de buurt, of wat men nu 
mist?  

86 In de binnenstad staan veel (winkel)panden leeg. 
Als Topicus iets wil toevoegen aan de stad en de 
stad leefbaar wil houden. Waarom wordt niet 
gekeken of werknemers hier kunnen wonen?  

Zie beantwoording onder punt 80.

Mobiliteit
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87 Parkeren Onwikkelperspectief §3.7 
“Vanuit deze ambitie en de wens om de verkeersdruk op 
de binnenstad in ieder geval niet te vergroten moet het bij 
de ontwikkeling van de Topicus carré -een locatie met 
prima Openbaar Vervoer om de hoek- de ambitie zijn om 
zoveel mogelijk op alternatieve mobiliteitsconcepten in te 
zetten. Fietsparkeren en de verkeersontsluiting van het 
Topicus carré moet daarin ook nadrukkelijk aandacht 
krijgen. In de verdere planvorming is nader onderzoek 
naar al deze aspecten noodzakelijk en moeten passende 
keuzes gemaakt worden.” 

Om de benodigde parkeerbehoefte te kunnen bepalen 
worden de geldende normen toegepast zoals die zijn 
aangegeven in het gemeentelijk parkeerbeleid uit de Nota 
Parkeernormen Deventer 2013 (www.deventer.nl/
parkeernormen). Het gemeentelijk parkeerbeleid biedt de 
mogelijkheid om, goed onderbouwd, af te wijken van deze 
primaire parkeereis en maakt alternatieve oplossingen 
mogelijk. 

In het Bestuursakkoord 2018-2022 ‘Met lef & liefde voor 
Deventer’ wordt stevig ingezet op de verduurzaming van 
verkeer en infrastructuur om de leefomgeving veiliger en 
gezonder te maken. Dit voornemen zal in ieder geval 
leiden tot een bijgesteld parkeerbeleid. In de verdere 
planvorming is nader onderzoek noodzakelijk en moeten 
passende keuzes gemaakt worden.

88 Fietsen aan de voorkant meenemen, moet je ook 
kwijt kunnen.

Het fiets-parkeren wordt integraal meegenomen in het 
verdere parkeeronderzoek.
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89 Wat betekent het laadvermogen voor de mobiliteit, 
drukte in de straten en drukte op het gebied? En 
wat betekent dit voor de drukte in het gebied en 
wat doet dit met het gebied?

Zie beantwoording onder 87

90 Welke functies gaat het krijgen? §1.2 van het Ontwikkelperspectief geeft een beschrijving 
van het gewenste programma van Topicus dat de 
aanleiding vormt voor de herontwikkeling van het terrein.

91 Maak slimme verbindingen met bestaande 
voorzieningen.

Dit is vertrekpunt voor de Gemeente en vormt straks een 
van de pijlers voor de opzet van het stedenbouwkundig 
plan en de situering daarin van de verschillende 
programmaonderdelen.

92 Parkeergarage in-en uitgang Ook de plaats van een eventuele parkeervoorziening 
maakt deel uit van het vervolgonderzoek.

93 Klopt het dat er een wens ligt voor een 
ondergrondse parkeergarage? Zo ja: daar zijn we 
fel op tegen. De bouw ervan heeft gevolgen voor 
de funderingen van onze huizen. Bovendien staan 
er twee parkeergarages pal naast het terrein; 
Centrumgarage en Leeuwenbrug garage. Deze 
hebben door de week veel lege plekken. Als 
Topicus iets wil bijdragen aan de omgeving is het 
eerder nuttig om deze plekken te steunen dan zelf 
iets te bouwen.

Zie de beantwoording onder punt 87

94 Hoe past een parkeergarage in de doelstelling van 
Topicus om studenten toch vooral met het OV 
(i.h.b. de trein) te laten komen?

Zie de beantwoording onder 87 
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95 De Gemeente is bezig een groene zone van de 
binnenstad te creëren (zie plannen herinrichting 
Keizerstraat). Met de plannen van Topicus komt het 
realiseren van die ambitie in strijd met de ambitie 
voor een groene binnenstad. Zeker als er een 
ondergrondse parkeergarage bij komt. Hoe ziet de 
Gemeente dat?

Dit ontwikkelperspectief gaat over het Carré. Deze 
plannen staan de inrichting van het openbaar gebied van 
de gemeente niet in de weg. In het Ontwikkelperspectief 
zijn uitgangspunten opgenomen om ook bij het initiatief 
van Topicus een groene en duurzame inrichting te 
bewerkstelliggen. Er is een maximum 
bebouwingspercentage gesteld en er zijn eisen aan de 
bebouwing ten aanzien van duurzaamheid, natuur-
inclusief bouwen, klimaatadaptatie en gezondheid.  
Aan de kant van de Singel en de Keizerstraat is, mede op 
basis van het Beschermd stadsgezicht, een voortuinzone 
vereist.  

96 Recentelijk is er een verkeerskundige meting 
geweest. Als het aantal personen en aanwezigheid 
op het Topicus terrein wordt verhoogd, dan zal dat 
ook effect hebben op de ontsluitingswegen. Wij 
ervaren nu al dat in het weekend de Singelstraat 
snel volloopt. Dit zal alleen maar erger worden bij 
een intensivering van de woonfunctie.

Zie de beantwoording onder punt 87

Ontspannen:

97 Horeca? Er is voorzien in een beperkte horecafunctie, mogelijk dat 
deze ook voor publiek toegankelijk wordt gemaakt. Zie 
ook beantwoording punt 48.

98 Overlast?  Zie ook de beantwoording onder punt 68
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99 Behoud groen In het Ontwikkelperspectief is op p.25 het volgende 
vastgelegd: 

“Om de aansluiting met het karakter van het groene 
Parksingelgebied te versterken is het waar mogelijk 
handhaven van bestaand groen (bomen!) en het 
toevoegen van (semi) openbare, groene ruimte, in het 
plangebied noodzakelijk.”

100 De afgelopen jaren trekt Deventer steeds meer 
toeristen aan en zijn er meer en meer 
evenementen in de stad. Bedrijven, Horeca, 
middenstand, bezoekers: al deze groepen worden 
bediend in onze stad. De keuze voor een prettige 
woonomgeving is daarin veel en vaak volledig over 
het hoofd gezien. Binnenstadsbewoners zijn steeds 
meer dienend aan andere ambities van de stad. De 
plannen van Topicus vormen ook op die manier een 
bedreiging voor bewoners: nóg meer 
geluidsoverlast dan er nu al vaak is. Daarom is 
wonen en ontspanning een zwaarwegend punt.

Het Topicus carré ligt op een prominente plek in de 
Deventer Binnenstad. Het gemeentelijk beleid ten aanzien 
van de ambities voor o.a. de Binnenstad en de daaraan 
verbonden ontwikkelingsrichtingen zijn vastgelegd in de 
Omgevingsvisie 2019. Voor het Topicus carré geldt in de 
Omgevingsvisie zowel het beleid voor Stedelijk woonmilieu 
als Stadscampus. Daarnaast is het gebied onderdeel van 
het Beschermd stadsgezicht. 
Conform de Omgevingsvisie is voor Topicus de realisatie 
van een stedelijk woonmilieu met een mix van 
verschillende functies (wonen, werken, educatie en 
ontspanning) mogelijk. In het op te stellen 
stedenbouwkundig plan zullen de functies op een optimale 
wijze binnen de ruimtelijke mogelijkheden een plaats 
krijgen. Het Ontwikkelperspectief bevat de 
hoofduitgangspunten waaraan moet worden voldaan.

Privacy
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101 Wie heeft zicht op kantoor (rust avond/weekend) De details van de spreiding van functies over het Carré 
zijn in dit stadium nog niet bepaald. In het op te stellen 
stedenbouwkundig plan zullen de functies op een optimale 
wijze binnen de ruimtelijke mogelijkheden en gelet op de 
omgeving een plaats krijgen. Het Ontwikkelperspectief 
bevat daarvoor de hoofduitgangspunten waaraan moet 
worden voldaan.

102 Massa toevoeging vraagt om opoffering. Risico op 
minder privacy en hogere mobiliteit.

In het Ontwikkelperspectief zijn in hoofdstuk 3 
uitgangspunten geformuleerd voor de ontwikkeling van 
het Topicus carré. Deze uitgangspunten betreffen o.a. de 
maat, schaal en korrel van de bebouwing, het 
bebouwingspercentage en de openbaarheid van 
onbebouwde ruimte en het realiseren van functies die 
bijdragen aan de levendigheid van de aanliggende straten. 
Deze uitgangspunten zijn bedoeld om het laadvermogen in 
balans te houden met een goed leefklimaat en waarborg 
van voldoende privacy.     

103 Straks echter wordt deze rustige straat druk 
bewoond en hebben wij opeens overburen die ons 
dagelijks leven aanschouwen vanuit hun luie stoel. 

Zie de beantwoording onder punt 101 en 102.

104 Ook onze slaapkamer en de badkamer worden 
onderdeel van hun leven. Wij willen dat absoluut 
niet laten gebeuren.

Zie de beantwoording onder punt 101 en 102.

105 Bovendien wordt mijn privacy aan die kant van 
mijn huis (waar zich mijn werkkamer, mijn 
badkamer en mijn woonkeuken bevindt) ernstig 
aangetast. Dit is voor mij onaanvaardbaar.

Zie de beantwoording onder punt 101 en 102.
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106 Daarnaast verzet ik mij tegen al te grote hoogbouw 
op de hoek van de Singel en de Keizerstraat als 
ook daardoor mijn uitzicht wordt beperkt en mijn 
privacy wordt geschonden.

In het Ontwikkelperspectief wordt ruimte gelaten voor een 
mogelijk hoogteaccent van de bebouwing in de noord-
oosthoek van het Topicus carré.  
De situering van dit accent heeft stedenbouwkundige 
betekenis door de ligging van de locatie aan de Groene 
Wal te verbijzonderen en de entree van de Binnenstad via 
de Keizersstraat te markeren.  
Een accent van deze hoogte is op deze plek niet 
belemmerend voor de directe omgeving.

Toekomstbestendigheid

107 Wat als Topicus weggaat? Wie komt daar dan 
wonen?

Zie de beantwoording onder punt 37.

108 Buitenlandse koper (lange termijnperspectief)? Is al aanstaande omdat Topicus onderdeel wordt van het 
Canadese Constellation concern (CSI). De motivatie achter 
de ICT-campus wordt onderschreven door CSI.

109 Wat is dat cadeautje voor de bewoners? Laat dit 
ook zien aan de omwonenden.

Een cadeau voor de bewoners is overdrachtelijk bedoeld: 
de ontwikkeling van het Topicus carré is mogelijk door met 
het plan iets extra’s toe te voegen aan de omgeving. Dat 
kan met bijzondere architectonische kwaliteit, specifieke 
kenmerken m.b.t. duurzaamheid en natuurinclusiviteit 
(bijvoorbeeld groene daken en/of gevels). Maar ook 
bijvoorbeeld met het door de ontwikkelaar te realiseren 
van bijzondere, (deels) publiek toegankelijke functies in 
de culturele en maatschappelijke sfeer. Deze functies 
kunnen op de locatie zelf of in de direct aangrenzende 
omgeving aangeboden worden.

110 Verzoek om ook aandacht te hebben voor de 
universitair geschoolde autisten en hun behoeften.

Dat onderkent Topicus.
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111 Wat is de invloed van de overname van TSS op het 
medewerkersbestand? Bij overnames zien we vaak 
een verplaatsing van activiteiten en personeel. 
Denk bijvoorbeeld aan lage lonenlanden als 
Roemenië, waar TSS reeds gevestigd is.

Dit is een positieve invloed, aangezien een harde afspraak 
is gemaakt met TSS dat het hoofdkantoor van 
Topicus.com in Deventer staat.

112 Welke sfeer wil Topicus hier neerzetten? Wat is de 
sfeer van Topicus?

Topicus hanteert in haar visie op werken in 2023 en verder 
het Wonen, Werken, Leren, Lifestyle (WWLL of W2L2) 
concept, naar het voorbeeld van o.a. Google, Amazon en 
Apple. Dat vereist veel verschillende functies in de directe 
omgeving. Een totaalconcept op huisvesting en leven, 
waarbij werk en leven voortdurend interacteren en door 
elkaar lopen op een Campus dicht bij elkaar. 
Voor het Topicus carré vertaalt zich dit in het uitgangspunt 
dat de ontwikkeling van Topicus op het Topicus carré 
onderdeel vormt van de Stadscampus. Zie §3.3 van het 
Ontwkkelperspectief. 
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112 Architectuur Het Ontwikkelperspectief beschrijft naast de 
stedenbouwkundige uitgangspunten ook de eisen die 
worden gesteld aan de beeldkwaliteit van de ontwikkeling 
(p.26): 
Als toetsingskader voor het Beschermd Stadsgezicht geldt 
in de huidige situatie het beeldkwaliteitsplan “Kwaliteit 
voor ogen”.  Hoofdstuk 3 beschrijft de uitgangspunten 
voor nieuwbouw in het Beschermd Stadsgezicht:  
"In de bebouwingswanden zijn de eeuwen afleesbaar. Dit 
vormt een essentieel en karakteristiek element van de 
binnenstad. Nieuwe architectonische ontwerpen moeten 
daarom geen herhaling van het oude zijn. Wanneer 
nieuwbouw (of verbouw) zich op een eigentijdse, 
vanzelfsprekende wijze voegt in de bestaande gevelwand 
zal zij deel uit gaan maken van de omgeving. Zo kan een 
nieuwe, eigentijdse kwaliteit worden toegevoegd en 
worden erfgoed en moderne traditie met elkaar verzoent. 
Om dat te bereiken moeten nieuwe ontwerpen wel 
bepaalde kenmerken uit de omgeving overnemen. In 
sommige gevallen zal dat leiden tot een min of meer 
traditionele vormgeving, in andere gevallen tot een zeer 
modern, eigentijds ontwerp. Essentieel is dat het pand in 
een goede, harmonische relatie staat tot de naaste 
omgeving. De context is dus het uitgangspunt en de 
randvoorwaarde voor toekomstige ingrepen. Kennis van 
de (historisch) architectonische kwaliteitskenmerken is 
daarbij van wezenlijk belang. Zij vormt als het ware de 
'onderlegger' voor het nieuwe ontwerp en kan gehanteerd 
worden als instrumentarium bij het ontwerpen. Het 
spreekt vanzelf dat dit aspect van 'weven' en harmonisch 
integreren van oud en nieuw hoge eisen stelt aan het 
niveau van het bouwplan. 
Om geen hardhandige onderbreking in de straatwand te 
vormen zullen nieuwe ontwerpen wel bepaalde essentiële 
kenmerken uit de omgeving moeten overnemen. Zo  34



     

113 Beelden Zie de beantwoording onder punt 112.

114 Kwaliteit uitstralen Zie de beantwoording onder punt 112.

115 Maak ambitie tastbaar Het op te stellen stedenbouwkundig plan op hoofdlijnen 
wordt inzichtelijk gemaakt met een concrete toedeling van 
functies (programma-onderdelen) naar de verschillende 
plekken op de locatie, en goede illustraties van het plan 
(plattegronden, doorsnedes en 3D beelden die de sfeer 
van het plan tonen).

116 Communiceer in woorden maar ook in plaatjes 
(sfeer-/referentiebeelden)

Zie de beantwoording onder punt 115.

117 De geel/ blauwe uitingen (logo Topicus) lijken mij 
in de huidige situatie al niet aan de toetsing der 
welstand te voldoen. Hoe zit dat bij de nieuwbouw, 
deze kleurstelling is niet passend in een historische 
binnenstad.

Zie beantwoording vraag 30
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Kansen/ Positieve geluiden De reacties onder de punten 118 t/m 132 illustreren dat 
deze aanzet voor de ontwikkeling van het Topicus carré 
ook worden herkend. Het vertrouwen dat de gemeente 
uitspreekt over de ontwikkeling is niet vrijblijvend. De 
kwaliteiten die de stad vraagt voor deze bijzondere locatie 
zijn daarom zo goed mogelijk vertaald in het 
Ontwikkelperspectief. De volgende stap is het vaststellen 
van Ontwikkelperspectief door het College van B&W en 
vervolgens de Gemeenteraad.  
Dit vertrouwen bij de gemeente en het daaraan verbonden 
verwachtingsniveau betekent een inspanningsverplichting 
voor alle betrokken partijen om de ambities waar te 
maken en het beoogde kwaliteitsniveau te vertalen in een 
aansprekend stedenbouwkundig plan (en op termijn een 
bouwplan), met meerwaarde voor de directe omgeving en 
de rest van Deventer.

118 Fijn dat er ontwikkeling is met name aan de 
Keizerstraat/Singel

119 Fijn dat Topicus als bedrijf wil investeren

120 Streven naar functiemix is goed

121 Hoogteaccent is mooi

122 Respect voor Topicus dat midden in de 
maatschappij wil staan

123 Leuk dat er iets gebeurt in de hoek bij de 
Schouwburg

124 Hedendaags architectuur en historisch architectuur 
versterken elkaar
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125 Wel verstandig om verschillende gebouwen en niet 
één gebouw daar te vestigen. Dit zorgt voor 
balans.

126 Behoud van kweekschool is positief

127 Verzoek om het proces te versnellen Het proces wordt zorgvuldig doorlopen, rekening houdend 
met de gebruikelijke planologische processtappen (zoals 
wijziging bestemmingsplan met mogelijkheid van 
zienswijzen en beroep).

128 Verzoek aan omwonenden om van criticus, 
ambassadeur te worden

129 In de online presentatie werd gesproken over dat 
de nieuwbouw van Topicus een "cadeautje voor de 
bewoners” is. Wat is dat cadeautje voor de 
bewoners?

Zie beantwoording onder punt 109.

130 Ontwikkelen van ICT en techneuten is een 
toekomstbestendige doelgroep. Betekent innovatie 
en economische groei voor Deventer.

131 Ontwikkelen van het terrein kan een meer 
passende bebouwing geven als entree van de 
Deventer binnenstad. Wat er nu achter de oude 
Kweekschool staat is niet in lijn met de oude 
historische bouw van de stad en dus niet geschikt 
in het beeld. Nieuwe oudbouw zou daar 
verandering in kunnen brengen

132 Een gebied waar wordt gewerkt, geleerd en 
opgeleid geeft een boost aan andere delen van de 
stad en wellicht ook aan andere branches (scholen, 
bedrijven etc.)
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Flipover 23 juni – groep 1 

     

Flipover 23 juni – groep 2 
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Flipover 25 juni 
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